

# The identity of *Verrucaster lichenicola* Tobler

Paul DIEDERICH & Matthias SCHULTZ

**Abstract:** DIEDERICH, P. & SCHULTZ, M. 2021. The identity of *Verrucaster lichenicola* Tobler. – *Herzogia* **34**: 203–207.

The genus and species *Verrucaster lichenicola*, described by Tobler in 1913 for waxy pycnidia with hyaline, aseptate conidia on *Cladonia bacillaris*, was poorly known, as the type was missing and no additional similar specimen available. The recent discovery of the type in HBG allowed us to understand that it represents pycnidia of *Cladonia*, not of a lichenicolous fungus. The names thus become younger synonyms of *Cladonia* and *C. macilenta*.

**Zusammenfassung:** DIEDERICH, P. & SCHULTZ, M. 2021. Die Identität von *Verrucaster lichenicola* Tobler. – *Herzogia* **34**: 203–207.

Die Gattung und Art *Verrucaster lichenicola*, die 1913 von Tobler für wachsartige Pyknidien mit hyalinen, unseptierten Konidien auf *Cladonia bacillaris* beschrieben wurde, war schlecht bekannt, da der Typus verschollen war und keine zusätzlichen Belege bekannt waren. Durch die Entdeckung des Typus in HBG wurde uns klar, dass es sich nicht um einen lichenicolen Pilz, sondern um Pyknidien von *Cladonia* handelt; die Namen werden so zu jüngeren Synonymen von *Cladonia* und von *C. macilenta*.

**Key words:** *Cladonia*, coelomycetes, lichenicolous fungi, pycnidia.